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ABSTRACT 

This study is an attempt to investigate the problem of teaching writing 

skills in Sudanese basic level in the areas such as grammar, vocabulary, 

punctuation marks, spelling and the syllabus. 

The study surveyed teacher’s experiences and attitudes and pupils 

abilities in writing.. The study also examined whether the mother tongue 

interference affects writing negatively and the quality and adequacy of 

writing activities in SPINE series. 

Forty teachers and sixty basic school pupils from Karary locality 

participated in this study. Four instruments were used for data collection: 

a questionnaire was conducted for teachers, while two writing tests for 

the pupils, textbooks analysis and classroom observations were also used 

in this research. 

The findings of this study showed pupils were weak in writing English 

due to the poor and inadequate writing activities provided in the 

textbooks, in addition to the lack of vocabulary, large classes and  that 

little emphasis was given to the teaching of writing. 

Moreover, most of teachers are not motivated and do not exert efforts to 

encourage learners to write good topics.  

The study recommended that there is a need for further reviewing of the 

writing activities in SPINE and incorporation of authentic materials 

particularly material for developing writing skills. Spelling should also be 

given more emphasis while teaching writing. 
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ملخص الدراسة

تلميذ           لدى الكتابة مهارة تدريس مشكلت استقصاء الدراسة هذه  حاولت

اللغوية            والذخيرة النحوية المواضع في مشكلت مثل السودانية الأساس  مرحلة

. الدراسية      المقررات ومحتوى الترقيم وعلمات والإملء

مرحلة            في الكتابة مهارة تدريس حول الأساتذة آراء ًا أيض الدراسة  شملت

مهارة.               تطوير على ًا سالب ًا تأثير الأم للغة كان إذا ما الدراسة بحثت كما  الأساس

المعروفة           النجليزية اللغة كتب في بالكتابة الخاصة الأنشطة كفاية ومدى  الكتابة،

. SPINEبسلسلة  

من            الدراسة هذه في ًا تلميذ ستون و ًا أستاذ أربعون الدراسة  استقصت

      . البيانات    لجمع أدوات أربعة الباحثة استخدمت كرري بمحلية الأساس  مرحلة

اللغة            مقررات محتوى تحليل للتلميذ، الكتابة في واختباران الأساتذة  لستبيان

 . الصفية      الملحظة بجانب الأساس بمرحلة النجليزية

باللغة          الكتابة مهارة في التلميذ ضعف الدراسة هذه نتائج  أظهرت

وجود             وعدم المقرر في الكتابة أنشطة وقلة ضعف الى ذلك ويعزى  النجليزية

اللغوية             الذخيرة ضعف إلى بالإضافة الكتابة لتدريس التلميذ بيئة من مأخوذة  مواد

     . بالهتمام       الدراسة أوصت كما الكتابة تدريس على التركيز وعدم الفصول  وحجم

في           الكتابة أنشطة في التعديلت بعض وإجراء الترقيم وعلمات الإملء  بتدريس

مهارة            SPINEسلسلة  تطوير على لتعمل التلميذ بيئة من مواد بإدخال  وذلك

الكتابة. 
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